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Významného milníku dosáhla největší nemocnice v Libereckém kraji při přípravě projektu
výstavby Centra urgentní medicíny. 15. dubna nabylo právní moci územní rozhodnutí pro
výstavbu Centra urgentní medicíny. 

„Stavební  úřad  v  provedeném  územním  řízení  přezkoumal  předloženou  žádost,  projednal  ji
s účastníky řízení a zjistil, že jejím uskutečněním nejsou ohroženy ničí zájmy a žádné předpisy,“
konstatuje prof. Petr Moos, CSc. z realizačního týmu Modernizace KNL. „Poměrně hladký průběh
územního  řízení  by  nebyl  možný  bez  důkladné  přípravy  uvnitř  KNL  a  perfektní  spolupráce
zdravotníků,  projektantů  a  dalších  odborníků  z  projektového  týmu  Modernizace  KNL,“  dodal
profesor Moos.  

Generální ředitel Krajské nemocnice Liberec, a.s. MUDr. Richard Lukáš, Ph.D. přivítal získání
územního rozhodnutí: „Je to významný milník v rámci celého projektu. Teď už modernizaci KNL,
doufám, nic nezastaví,“  řekl Lukáš. „Současná pandemie koronaviru naprosto zřetelně potvrdila
absolutní nutnost investice do CUM kvůli udržení a rozvoji špičkové zdravotní péče v Libereckém
kraji,“ dodal generální ředitel KNL.

„Dokončené úřední řízení je další milník v celém projektu. Na květnovém zasedání Zastupitelstva
Libereckého kraje se bude projednávat financování Centra urgentní medicíny za zhruba 2,4 miliardy
se závazkem kraje,“ řekl k získání důležitého povolení hejtman Libereckého kraje Martin Půta.
„Další výdaje, jako je například zajištění lékařské techniky, budou předmětem diskuze po volbách do
krajských zastupitelstev, a to mezi nemocnicí a akcionáři. Věřím také, že se dočkáme slíbených 300
milionů z evropských zdrojů, tak jak nám na konci loňského roku slíbil ministr zdravotnictví Adam
Vojtěch.  Po rozhodnutí  vlády oddlužit  fakultní  nemocnice částkou 6,6 miliardy korun očekávám
investiční podporu také pro krajské nemocnice, které v celkem 8 krajích zajišťují srovnatelnou péči
jako ty fakultní,“ dodal hejtman Půta.



„Příprava nového pavilonu je zase o něco blíž k realizaci. Územní řízení bylo ukončeno po hladkém
průběhu, a to je jedině dobře. Byl bych velice rád, kdyby se na financování Centra urgentní medicíny
podílely i peníze z evropských zdrojů. K dokončení celého projektu to výrazně pomůže,“ dodal MUDr.
Přemysl Sobotka, náměstek hejtmana pro resort zdravotnictví. 

Aktuální stav prací

Aktuálně probíhají jednání o přeložkách inženýrských sítí (plyn, elektro, voda, TUV). V průběhu
měsíce května- června bude zahájena demolice domů v Kristiánově ulici. Do výběrového řízení
se přihlásilo 18 firem, výsledná cena činí cca 3 mil. Kč.

Pokračují také projekční práce na dokumentaci pro stavební povolení. Se získáním stavebního
povolení se počítá ještě v letošním roce, časové předpoklady pro dokončení dokumentace pro
provádění stavby a následnou veřejnou zakázku na výběr zhotovitele stavby pak v optimální
variantě směřují k zahájení stavby  koncem roku 2021. Kolaudace se předpokládá v roce 2024.

Aktuální náklady projektu a financování

Aktuální odhad rozpočtu projektu vychází z propočtu projektanta stavby ve fázi dokumentace
pro stavební povolení (DSP) a odhadu výdajů na vyvolané náklady a technologie:

Cena stavby CUM:              2 326 760 Kč vč. DPH

Ostatní náklady:                  1 024 578 Kč vč. DPH˟

Celkové náklady projektu: 3 351 338 Kč vč. DPH

˟Zahrnuje všechny náklady na projekt od počáteční fáze:  mj.  přípravu projektu (Soutěž o
návrh),  přeložky,  sítí,  výkupy  pozemků,  změnový  management  a  částečně  pořízení
přístrojového  vybavení  pro  nový  pavilon  CUM.

Aktuální rozpočet je podkladem pro společnost Deloitte Advisory k řešení způsobu financování
projektu.  Z  pohledu  realizovatelnosti  projektu  je  nutné  při  řešení  financování  vycházet
z aktuálního rozpočtu a zohlednit též veškeré ostatní investiční potřeby nemocnice, tak aby byl
projekt Modernizace KNL v dlouhodobém horizontu vůbec udržitelný.

Historie modernizace

Nejmladší budova v areálu KNL byla postavena v roce 1978, celý areál nemocnice je dlouhodobě
podinvestován, což ohrožuje zachování, resp. rozvoj medicínské úrovně Krajské nemocnice
Liberec. V rámci analýz a přípravy projektu modernizace nemocnice byly zpracovány analýzy,
které potvrdily hrozbu poklesu úrovně krajské nemocnice. Občané Libereckého kraje by museli
dojíždět a vyhledávat vysoce specializovanou péči v Ústí n. Labem, v Hradci Králové či v Praze.
To by následně vedlo k poklesu kvality života v Libereckém kraji.
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